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                                                          Akademický senát 
                                                          Fakulty strojního inženýrství VUT 
                                                                             Technická 2 
                                                                             616 69 Brno 

 
 

Zápis 
            z 25. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT v Brně dne  

21. 9. 2017 
 
 
 
Místo konání:  zasedací místnost děkana FSI VUT v Brně 
Čas konání:   14:00 – 17:00 
Přítomni:   dle prezenční listiny 
Omluveni:   dle prezenční listiny 
Mandátová komise: Bc. Daňková, Ing. Dvořák 
Návrhová komise:    doc. Martišek, doc. Návrat   
Zasedání řídil:  doc. Pacal 
 
 
 
 
Program: 

1. Volba mandátové a sčítací komise, volba návrhové komise 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z předchozího zasedání a stavu plnění 

usnesení 
3. Informace vedení fakulty 
4. Zprávy z grémií, „Týden pro vzdělanost“ 
5. Zpráva o hospodaření FSI – konečné usnesení  
6. Jednací řád Vědecké rady FSI – předložení  
7. Disciplinární řád FSI – předložení  
8. Změna přílohy Organizačního řádu FSI – předložení  
9. Oblasti vzdělávání pro institucionální akreditaci 
10. Akreditace studijních programů 
11. Návrh kandidáta na volbu rektorem VUT v Brně pro funkční období únor 2018 až 

leden 2022 
12. Organizační pokyny k volbám do AS FSI   
13. Volba předsedy volební komise a složení volební komise pro volby do AS FSI VUT v 

Brně 
14. Zástupce AS FSI v komisích pro výběrové řízení na místa akademických pracovníků 

na ÚVSSR a ÚST 
15. Stanovení termínu a předběžného programu dalšího zasedání AS FSI   
16. Různé 

 
Jednání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Pacal.  
Zasedání se zúčastnili děkan FSI doc. Katolický, tajemník fakulty Ing. Tesař a proděkani doc. 
Hlinka, doc. Fuis a Ing. Bednář a zástupce FSI v AS VUT prof. Burša. 
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ad 1) Volba mandátové a sčítací komise a návrhové komise 
 
Návrh mandátové a sčítací komise: Bc. Daňková, Ing. Dvořák      
Hlasování:  pro: 21  proti: 0  zdržel se: 0 
Mandátová komise konstatovala, že na zasedání je v dané chvíli přítomno 21 členů AS FSI a 
zasedání je usnášeníschopné. 
Návrh návrhové komise: doc. Martišek, doc. Návrat                      
Hlasování:  pro: 21  proti: 0  zdržel se: 2 
 
 
ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z předchozího zasedání a stavu 
plnění usnesení 
 
Oproti původně zaslanému programu byly zařazeny jako bod 9 Oblasti vzdělávání pro 
institucionální akreditaci a jako bod 10 Akreditace studijních programů. 
Hlasování:  pro: 21  proti: 0  zdržel se: 3 
 
Zápis z minulého zasedání bez připomínek. 
Hlasování:  pro: 23  proti: 0  zdržel se: 1 
 
 
ad 3) Informace vedení fakulty 
 
Pan děkan informoval o následujících událostech:  

- Do 1. ročníku BSP bylo zapsáno na ak. rok 2017/18 942 studentů, což je o 15 % méně 
než limit financovaných studentů, do NMSP bylo zapsáno 595 studentů, což je o 5 % 
více než minulý rok. 

- V dohledné době bude schválen fond reprodukce majetku VŠ, pro VUT se očekává 
částka 800 mil Kč, velká část těchto prostředků bude použita na rekonstrukci areálu 
FSI (budovy A2 – A5, budovy B a C). 

- OP VVV: Jsou připravovány 3 projekty Dlouhodobé mezisektorové spolupráce, byly 
podány 4 projekty do výzvy Předaplikační výzkum, ke třem z nich je hodnocení od 
hodnotitelů, zatím není znáno bodové hodnocení od komise. 

- FSI se zapojila do celouniverzitního projektu MOST. 
- Připravuje se projekt mezinárodní mobility. 
- FSI získala projekt ESA. 
- Byla schválena novela zákona č. 340/2015 Sb. o registru smluv. VŠ byly vyjmuty 

z povinnosti zveřejňovat smlouvy v rámci doplňkové činnosti. 
- VUT zahájilo evaluaci EUA, do konce roku má být vytvořena sebehodnotící zpráva, 1. 

návštěva hodnotící komise proběhne v termínu únor/březen a druhá návštěva v období 
duben/květen. 

- VUT má schváleny všechny předpisy pro zahájení akreditací. 
- Připravuje se výběrové řízení na VUT mobil. 

Informace pana tajemníka: 
- Na rektorátu VUT proběhlo jednání stavební komise, které podpořilo záměr 

revitalizovat areál FSI. Vzhledem k tomu, že objekty A a B projdou kompletní 
rekonstrukcí, bylo upuštěno od záměru rekonstrukce svislých rozvodů vody. 

- Proběhlo dopravní značení vnitřního areálu. 
- Parkoviště vedle budovy A6 bude realizováno v dohledné době, parkoviště před 

budovou A1 bude realizováno na jaře příštího roku. 
- Probíhá zprovoznění servrovny v A1.  
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- Dojde v revitalizaci audio-video techniky v posluchárnách, zároveň vedení zvažuje 
upgrade techniky v aule Q. 

Na dotaz Ing. Dvořáka pan tajemník odpověděl, že k realizaci rekonstrukce areálu by mohlo 
dojít v r. 2019. K přesunům ústavů dojde na základě plošné diskuze. 
 
 
ad 4) Zprávy z grémií, „Týden pro vzdělanost“ 
 
O aktuálním dění na úrovni RVŠ informoval RNDr. Popela mailem před zasedáním, senátoři 
obdrželi podklady k problematice financování VŠ. 
Další informace se týkaly dění na úrovni AS VUT: senát podpořil vedení VUT v aktivitách k 
„Týdnu pro vzdělanost“ a vyzval AO VUT a senáty fakult k přípravě akcí, které budou 
prezentovat výsledky jejich práce veřejnosti a médiím. 
S konkrétními akcemi, které jsou připravovány na „Týden pro vzdělanost“, informoval 
senátory Ing. Dvořák. 
Ing. Roupec informoval o výjezdním zasedání AS VUT, dále se zmínil o problémech, 
týkajících se akreditací. 
 
 
ad 5) Zpráva o hospodaření FSI za rok 2016 – konečné usnesení 
  
Zpráva byla předložena na 23. Zasedání AS FSI, FK jednala o zprávě na svém zasedání dne 
27. 6. a doporučuje ji schválit. 
Usnesení: AS FSI schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FSI za rok 2016 ve znění ze dne 
21. 9. 2017. 
Hlasování:  pro: 25  proti: 0  zdržel se: 0 
 
 
ad 6) Jednací řád Vědecké rady FSI – předložení  
 
Návrh Jednacího řádu VR rozeslal pan děkan senátorům mailem během včerejšího dne. 
V dokumenty byly provedeny změny v souvislosti s novelou VŠ zákona a s novými předpisy 
VUT. 
  
 
ad 7) Disciplinární řád FSI – předložení 
 
Disciplinární řád FSI pouze doplňuje Disciplinární řád VUT, obsahuje především označení 
osob zodpovědných za přípravu podkladů pro zahájení disciplinárního řízení. 
 
 
ad 8) Změna přílohy Organizačního řádu FSI – předložení 
  
Ke změně dochází v souvislosti se změnou názvu odboru na ÚFI, při této příležitosti byly 
provedeny drobné úpravy, aby příloha Organizačního řádu byla v souladu s aktuálním stavem. 
 
 
ad 9) Oblasti vzdělávání pro institucionální akreditaci 
 
Fakulty byly vyzvány k předložení oblastí vzdělávání, vedení FSI se rozhodlo do 1. kola 
předložit oblast 27: Strojírenství, technologie a materiály a oblast 7: Energetika. 



 4

Usnesení: AS FSI projednal navržené oblasti vzdělávání pro institucionální akreditaci 
Energetika a Strojírenství, technologie a materiály a nemá námitek. 
Hlasování:  pro: 25  proti: 0  zdržel se: 0 
 
 
ad 10) Akreditace studijních programů  
 
K 31. 9. 2019 končí akreditace oborů B-FIN, M-FIN, B-PDS, B-SSZ, B-STG, B-MAI, B-
VSY, proto dojde k jejich akreditaci jako programů. Ing. Bednář seznámil senátory 
s technickými problémy souvisejícími s podáváním žádosti v IS Apollo, ústavy obdrží pokyny 
po jejich vyřešení. Pokud se podaří shromáždit veškeré podklady, bude akreditace předložena 
VR FSI dne 18. 10. 2017. 
 
 
ad 11) Návrh kandidáta na volbu rektorem VUT v Brně pro funkční období únor 2018 
až leden 2022 
  
Návrh kandidáta na jmenování rektorem je možno předkládat do 8. 10. 2017 12:00. 
Ing. Dvořák navrhl stávajícího rektora prof. Štěpánka, k jeho návrhu se připojit i RNDr. 
Popela a Ing. Ramík. 
Souhlas s kandidaturou prof. Štěpánka: 
Hlasování:  pro: 24  proti: 0  zdržel se: 1 
 
 
ad 12) Organizační pokyny k volbám do AS FSI 
 
Pokyny byly rozeslány před zasedáním, detailně s nimi senátory seznámil doc. Martišek. Na 
zasedání byly ještě provedeny drobné úpravy na základě připomínek senátorů. 
Na dotaz RNDr. Popely ohledně technického zabezpečení voleb odpověděl pan tajemník, že 
k dispozici bude celkem 15 zástěn pro úpravu volebních lístků, urny budou uschovány 
v místnosti s bezpečnostním zámkem, v Herodisu bude aplikace pro ověření totožnosti voliče, 
zároveň by se tvořil seznam odvolených voličů. Seznam voličů vygeneruje CVIS. 
Souhlas s předloženými pokyny k volbám do AS FSI: 
Hlasování:  pro: 25  proti: 0  zdržel se: 0 
 
 
ad 13) Volba předsedy volební komise a složení volební komise pro volby do AS FSI 
VUT v Brně 
  
Z každého ústavu byli navrženi dva členové volební komise, další členové budou z řad 
studentů a z komory akademických pracovníku AS FSI.  
RNDr. Popela apeloval na to, aby členy volební komise byli hlavně členové legislativní 
komise. Po diskuzi o optimálním počtu členů volební komise byli z komory akademických 
pracovníků AS FSI navrženi doc. Blecha, doc. Brandejs, prof. Dub, RNDr. Dvořák, doc. 
Martišek, Ing. Ramík, Ing. Roupec a Mgr. Vašík a ze studentské komory Bc. Daňková, Ing. 
Dvořák, Ing. Galas a Bc. Konečná. 
Souhlas s navrženými členy volební komise z AS FSI: 
Hlasování:  pro: 25  proti: 0  zdržel se: 0 
Návrh na předsedu volební komise: doc. Brandejs. 
Hlasování:  pro: 23  proti: 0  zdržel se: 1 
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Ze seznamu členů volební komise z ústavů stáhl ředitel ÚAI Ing. Davidovou. 
Souhlas s navrženými členy volební komise z ústavů FSI: 
Hlasování:  pro: 23  proti: 0  zdržel se: 0 
 
 
ad 14) Zástupce AS FSI v komisích pro výběrové řízení na místa akademických 
pracovníků na ÚVSSR a ÚST 
  
Výběrového řízení na ÚVSSR se za AS FSI zúčastnil RNDr. Popela. 
Hlasování:  pro: 19  proti: 0  zdržel se: 0 
Zástupcem AS FSI v komisi pro výběrové řízení na ÚST byl navržen doc. Pantělejev. 
Hlasování:  pro: 19  proti: 0  zdržel se: 0 
Jeho náhradníkem byl navržen doc. Pacal. 
Hlasování:  pro: 19  proti: 0  zdržel se: 0 
 
 
ad 15) Stanovení termínu a předběžného programu dalšího zasedání AS FSI  
 
Termín 26. zasedání byl navržen na čtvrtek 19. 10. 2017.  
Jako protinávrh bylo navrženo datum 12. 10. 2017. 
Hlasování: pro: 2  proti: 11 zdrželi se: 7 
Hlasování o termínu 19. 10. 2017: pro: 16  proti: 0  zdrželi se: 2 
 
Program:  

- Jednací řád VR 
- Disciplinární řád 
- Akreditace 

 
 
ad 16) Různé 
   
RNDr. Dvořák upozornil, že na webových stránkách fakulty jsou staré verze volebního a 
jednacího řádu. 
Dnešního dne jsou předloženy doručením předsedovi AS FSI Směrnice pro příjímací řízení do 
BSP na ak. rok 2018/2019 a Směrnice pro příjímací řízení do NMSP na ak. rok 2018/2019. 
Doc. Záděra vznesl stížnost ohledně nárůstu administrativy, další dotaz se týkal důvodů, proč 
nedošlo ke zvýšení platů zaměstnanců děkanátu. 
Pan děkan odpověděl, že k plošnému navýšení platů nedošlo, platy byly navýšeny jednotlivě 
tak, aby se dorovnaly nepoměry ve mzdách. Ohledně byrokracie uvedl, že škola musí 
dodržovat zákony a je pravděpodobné, že s novými zákony dojde k jejímu dalšímu nárůstu. 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
Verifikoval: doc. Ing. Bohumil Pacal, CSc.             Bc. Tereza Konečná   
          předseda AS FSI                          předsedkyně SK AS FSI                               
 
 
 
 
zapsal: Brigita Rohovská 


